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Protokół Nr XLV/2022 

XLV sesji Rady Powiatu w Giżycku 

z dnia 27 września 2022 r. 

BR.0002.9.2022 

XLV Sesję Rady Powiatu w Giżycku otworzyła o godz. 16.00 Przewodnicząca Rady 

Powiatu Monika Łępicka-Gij. Oświadczyła, iż w posiedzeniu uczestniczy 17 radnych, 
co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób, stanowi quorum pozwalające 
na podejmowanie prawomocnych uchwał. Powitała radnych oraz gości.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 
Klauzula informacyjna: obrady są transmitowane, a po zakończeniu sesji nagranie obrad jest 

udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej. Klauzula informacyjna o przetwarzaniu 

danych osobowych wywieszona jest na drzwiach wejściowych do sali obrad. 

 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do realizacji porządku obrad. Poinformowała, 
że w statutowym terminie nie wpłynęły uwagi do protokołu XLIV sesji Rady Powiatu 
w Giżycku z dnia 25 sierpnia 2022 r.   

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XLIV/2022. 
Wynik głosowania: „za” – 17 – jednogłośnie.   

Protokół XLIV sesji Rady Powiatu w Giżycku z dnia 25 sierpnia 2022 r. został przyjęty. 
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady zwróciła się o wnioski i uwagi do porządku obrad. 
Starosta zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 7. „Dobra szkoła w oczach 
ucznia” – spotkanie z uczniami i/lub przedstawicielami samorządów uczniowskich” 
uzasadniając, że w wielu szkołach właśnie odbywają się wybory do samorządów szkolnych. 
Zaproponował, żeby ten temat przesunąć na następną sesję.  
Innych wniosków i uwag nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady zapytała, czy radni mają uwagi, pytania, sugestie dotyczące spotkania 
z przedstawicielami samorządów uczniowskich. Poprosiła o zgłaszanie przemyśleń do Biura 
Rady i przekaże je do szkół.  
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 
7. „Dobra szkoła w oczach ucznia” – spotkanie z uczniami i/lub przedstawicielami 
samorządów uczniowskich”. 
Wynik głosowania: „za” – 17 – jednogłośnie.   

Wniosek przyjęto. 
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 
Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad XLV sesji po zmianach: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie wymaganego quorum. 
2. Przyjęcie przez Radę protokołu XLIV sesji z dnia 25 sierpnia 2022 r.  
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Wnioski i oświadczenia radnych. 
7. Informacja Inspektora Sanitarnego o stanie bezpieczeństwa sanitarnego powiatu za rok 

2021. 
8. Sprawozdanie Zarządu z wykonania budżetu za I półrocze 2022 r.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości opłat za usuwanie pojazdu z drogi i jego 

parkowanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów w przypadku odstąpienia 
od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statku lub 
innego obiektu pływającego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Powiatu Giżyckiego na lata 2022-2033. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu na rok 2022.  
14. Sprawy różne. 
15. Zamknięcie sesji.   

 

Ad. 4. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 

Starosta M. Drzażdżewski przedstawił Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu: 
1. Przyjęli założenia do projektu budżetu powiatu na rok 2023: wynagrodzenie 

nauczycieli wzrost o 4,4%, wzrost wynagrodzenia pozostałych pracowników, 
co zostało już zastosowane, o 500 zł w przeliczeniu na jeden etat,  wydatki rzeczowe 
wzrost o 10%. 

2. Ogłosili konkurs na prowadzenie Środowiskowego Domu Samopomocy w Rynie. 
3. Upoważnili Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych do przygotowania postępowania 

przetargowego na realizację drogi Jurkowo-Wolisko w gminie Kruklanki. 
Nadleśnictwo Borki zapowiedziało pomoc. 

4. Wziął udział w spotkaniu organizowanym przez Burmistrza Miasta Giżycka 
dotyczącego przyszłości szpitala. Na spotkaniu została przedstawiona koncepcja 
rozwoju szpitala, którą można ująć w trzech segmentach: 
• rozbudowa szpitala, która wynika przede wszystkim z konieczności zachowania 

norm powierzchniowych według obowiązujących standardów europejskich 
i pozyskania nowych pomieszczeń, 

• pojawienie się nowych funkcji w szpitalu związanych z leczeniem 
długoterminowym – zakład opiekuńczo-leczniczy, hospicjum, które po rozbudowie 
szpitala miałyby znaleźć miejsce w starym budynku,   

• powrót do usług dodatkowych: wyżywienie, pralnia. Autorzy koncepcji zakładają, 
iż w momencie znalezienia grupy odbiorców na wyżywienie, czy usługi pralnicze 
można uzyskać dodatkowy dochód, który mógłby pokrywać straty na działalności 
leczniczej.    

Wszystko to powiązane jest jeszcze z nową koncepcją podejścia do opieki nad 
seniorem – stworzenie centrum opieki nad seniorem, co w założeniu ma wzmocnić 
usługi szpitalne. My, jako właściciele i prowadzący z tytułu swoich kompetencji Dom 
Pomocy Społecznej, ale też wykonujący zadania związane z pomocą osobom starszym 
poprzez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie i inne jednostki pomocy społecznej, 
włączymy się również w taką działalność. Czy to się uda zależy w dużej mierze 
od NFZ, od możliwości pozyskania pieniędzy europejskich oraz od woli samorządu. 
Jeżeli radnych bardziej interesuje ten temat to proponuje zorganizować spotkanie 
z Burmistrzem, z Zarządem Szpitala.  

5. Wręczyli stypendia Powiatu Giżyckiego. Stypendia otrzymali: 
• Kacper Pyszko i Adrian Bazydło z Zespołu Szkół Elektronicznych 

i Informatycznych,   
• Dobromir Dębiec i Maciej Hajdukowski z Zespołu Szkół Kształtowania 

Środowiska i Agrobiznesu,  
• Oliwia Popowska z Zespołu Szkół Zawodowych,  
• Julia Krużyńska z I Liceum Ogólnokształcącego,  
• Gabriela Malinowska i Oskar Wasilewski z II Liceum Ogólnokształcącego,  
• Julia Sawicka ze Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego.  
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6. W poczet nauczycieli mianowanych przyjęli 9 osób, które pomyślnie przeszły przez 
komisję dokonującą takich kwalifikacji. 

7. W ich obecności Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych podpisał umowę na realizację 
zadania pn. „Remont strategicznych dróg powiatowych Powiatu Giżyckiego”. Zadanie 
składa się z 5 części o łącznej długości ponad 18 km. Są to drogi: Jurkowo-Lipowo-
Gawlik Wlk. od msc. Żywki do msc. Lipowo o długości ponad 10 km, droga Miłki-
Lipińskie-Wydminy na odcinku od drogi wojewódzkiej nr 656 do msc. Szczepanki, 
droga Jurkowo-Lipowo-Gawliki Wlk. w msc. Gawliki Wielkie, droga Kruklin-
Siedliska-Lipińskie na odcinku Kruklin – Siedliska, droga Knis-Ryn na odcinku 
granica powiatu – Knis. Zadanie będzie wykonywało Przedsiębiorstwo Robót 
Drogowych Sp. z o.o. Gajewo, 11-500 Giżycko. Łączna kwota to 16.892.000 zł, 
z czego 95% środków pochodzi z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program 
Inwestycji Strategicznych. 

8. W odpowiedzi na badanie ankietowe „Mapa Aktywności Organizacji Pozarządowych 
Powiatu Giżyckiego” wpłynęły zwrotnie 24 ankiety. 

9. Gościli delegację z Krzemieńca w Ukrainie, w skład której wchodzili: Andrii 
Smahliuk – Mer Krzemieńca, Mykola Matviiuk – Wicemer, Olha Havryliuk – 
Dyrektor Szkoły Muzycznej oraz Iryna Matsiiuk ze Szkoły Muzycznej. Rozmawiali 
o dalszej pomocy Krzemieńcowi, w którą zaangażowana jest radna B. Kurowicka oraz 
MOPR. Chcą się włączyć w tą pomoc i takim pierwszym elementem będzie 
dofinansowanie pobytu Zespołu Muzycznego z Krzemieńca, który będzie występował 
w czasie Koncertów Muzyki Cerkiewnej w dniach 1-2 października, na które bardzo 
serdecznie zaprasza. Delegacja uczestniczyła również w Dożynkach Powiatowo-
Gminnych w Wydminach. 

10. Nasz partner niemiecki, czyli Powiat Saalekreis przekazał ambulans ratunkowy,  
którego darczyńcami są przedsiębiorcy z Powiatu Saalekreis w Niemczech. Pojazd ma 
5 lat i trafił już do Dubna w Ukrainie.   

11. Delegacja Powiatu Giżyckiego w składzie: Elżbieta Januszkiewicz – 
Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu oraz Wacław Strażewicz – Radny Rady Powiatu  
wzięli udział w „Święcie Grzyba” w litewskiej Varenie. 

12. Wspólnie z grupą radnych brali udział w wizycie nauczycieli, przedstawicieli szkół 
z Alytusa na Litwie. Spotkanie było ukierunkowane na przedyskutowanie możliwości 
współpracy sportowej między młodzieżą z Alytusa i z Giżycka. Pewne wnioski do 
budowania kolejnych projektów zostały sformułowane i postarają się je realizować. 
Przy okazji odbyli spotkania rekreacyjne. Pierwszym z punktów były regaty, następnie 
siatkówka plażowa, a całość sportową zakończyło przeciąganie liny. 

13. 21.09.br. odbyło się posiedzenie Zespołu ds. Ekonomii Społecznej. W spotkaniu brał 
udział Wicestarosta Mateusz Sieroński oraz Katarzyna Koplińska Dyrektor 
Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej w Olsztynie, która przedstawiła plany 
usług społecznych w województwie warmińsko-mazurskim na następny rok oraz rolę 
Funduszy Europejskich dla Warmii i Mazur odnośnie pomocy społecznej. Tematem 
dyskusji również było wsparcie dla ekonomii społecznej w ramach projektu 
realizowanego przez Regionalny Ośrodek Polityki Społecznej w Olsztynie.  

14. Odbyło się posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. Przyjęli sprawozdanie 
Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego, Państwowego Powiatowego 
Inspektora Sanitarnego oraz Inspektora Ochrony Środowiska. 

15. 09.09. br. obchodziliśmy Jubileusz XX-lecia nadania nowej nazwy Zespołowi Szkół 
Rolniczych. 20 lat temu nastąpiła zmiana nazwy na Zespół Szkół Kształtowania 
Środowiska i Agrobiznesu. Była to okazja do podsumowania, spojrzenia wstecz na 
historię, na osiągnięcia szkoły, na zmiany infrastrukturalne, które się pojawiły.  

16. Uchodźcy z Ukrainy: obecnie w internacie SOS-W przebywa 17 osób, w internacie 
ZSKŚiA 2 osoby.  
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Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do przedstawionego 
sprawozdania. 
E. Januszkiewicz podzieliła się wrażeniami z pobytu w „Święcie Grzyba” w litewskiej 
Varenie. Przekazała pozdrowienia z miasta Varena dla całej społeczności i życzenia sukcesów 
w planach rozwoju Powiatu Giżyckiego.  
W. Strażewicz uzupełnił, że dokładnie dzisiaj 27 września przypada 15 rocznica zawarcia 
porozumienia partnerskiego z Varena. To był nasz pierwszy partner zagraniczny.   
B. Kurowicka powiedziała, że pośrednicząc pomiędzy Krzemieńcem a Powiatem w ich 
imieniu chciałaby bardzo serdecznie podziękować. Delegacja, która u nas gościła była bardzo 
zadowolona, że tak miło i serdecznie zostali przyjęci, że mogli tyle zobaczyć, 
tu podziękowania radnemu J. Łożyńskiemu, że zabrał ich na Twierdzę. Brali udział 
w dożynkach, byli pod ogromnym wrażeniem Szkoły Muzycznej i chcieliby, żeby odbywały 
się wymiany dzieci. Przekazała, że na Ukrainę pojechały dwa samochody. Zespół, który ma 
u nas wystąpić, występował w Polsce w różnych miejscach, zbierał pieniądze i za te pieniądze 
plus pieniądze ludzi dobrej woli zakupiono BUS i samochód terenowy. Dodała, że pomoc, 
którą organizują to jest pomoc bezpośrednio żołnierzom na Ukrainie. Zaapelowała o sprzęt 
ortopedyczny (kule, wózki, chodziki), co jest potrzebne żołnierzom, którzy wychodzą ze 
szpitala.  
J. Łożyński odnośnie spotkania dotyczącego szpitala zapytał, jaką rolę obecnie pełni podmiot 
zewnętrzny, który prawdopodobnie jest autorem koncepcji rozwoju szpitala i jaką rolę będzie 
pełnił w przyszłości.  
Starosta odpowiedział, że odniósł wrażenie, że jest to zleceniobiorca całego przedsięwzięcia, 
który ma zrealizować pewien pomysł pod różnym aspektem. Nie zna umów między firmą 
a Miastem i nie jest wstanie dokładnie przekazać. Tutaj więcej szczegółów mógłby 
powiedzieć Burmistrz. Może wystąpić z zaproszeniem do Burmistrza.  
W. Strażewicz zaproponował, żeby spotkanie z Burmistrzem, Prezesem Szpitala wprowadzić 
do porządku obrad sesji za miesiąc.  
J. Łożyński dodał, że byłby zainteresowany spotkaniem, ale zaproponował formę mniej 
oficjalną, może w ramach Komisji. 
Innych pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Ad. 5. Interpelacje i zapytania radnych. 

J. Łożyński zapytał, czy wobec spodziewanych radykalnych wzrostów cen nośników 
energetycznych Zarząd opracował strategię, koncepcję zabezpieczenia funkcjonowania  
naszych placówek, szczególnie oświatowych, w okresie zimowym, jakie są formy 
zabezpieczenia, czy poradzimy sobie z tym samodzielnie, czy oczekujemy wsparcia z Rządu.       
Starosta odpowiedział, że Rząd szykuje wsparcie, bo bez tego żaden samorząd nie dałby 
sobie rady. Są dwa podstawowe kierunki działania Rządu: pomoc ukierunkowana dla 
samorządów dotycząca zamrożenia cen energii, drugi kierunek to wsparcie finansowe, które 
każdy samorząd otrzyma jeszcze w tym roku, ale musimy pamiętać, że jest to wsparcie 
jednorazowe, więc ta kwota musi być bardzo ostrożnie wykorzystywana. Zgodnie z ustawą 
każdy powiat uzyska co najmniej 6 mln zł. Spodziewamy się, że ta kwota wpłynie jeszcze 
w tym roku. Czeka na komunikat związany z zamrożeniem cen, bo jesteśmy na etapie, 
w ramach grupy zakupowej, ogłoszenia drugiego przetargu na zakup energii elektrycznej, 
bo na pierwszy nikt się nie zgłosił. Firmy dostarczające energię elektryczną zapewne 
wyczekują na to co się stanie. 
J. Łożyński powiedział, że nie dalej jak trzy lata temu miał taką wizję funkcjonowania 
naszych placówek oświatowych w formule samowystarczalności energetycznej. To nie jest 
już dzisiaj żadne novum. Środki techniczne pozwalają na uniezależnienie się energetyczne. 
Chciałby Zarząd zarazić tą koncepcją, bo nie jest jeszcze za późno. Wzrosty cen energii 
elektrycznej od trzech lat były kilkudziesięcio-procentowe i był czas się przygotować i brać 
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pod uwagę taki scenariusz, że to nastąpi, co się dzieje dzisiaj. Te wzrosty cen energii nie biorą 
się z tego, że ktoś sobie wymyślił, tylko jest deficyt energii na rynku i takie są ceny.  
Wicestarosta powiedział, że czekają na uruchomienie nowej perspektywy unijnej, która 
miała ruszyć już ponad rok temu. Jesteśmy zgłoszeni w takiej dużej fiszce projektowej 
w Stowarzyszeniu Wielkie Jeziora Mazurskie, które nad tym czuwa i wszystkie nasze 
budynki, nie tylko oświatowe, zgłoszone są do założenia fotowoltaiki. Wartość projektu to ok. 
15 mln zł. Dofinansowanie pewnie ok. 80-85%. Ma być też zrobiony audyt energetyczny 
przez Bank Ochrony Środowiska, który współpracuje ze Stowarzyszeniem. Jak tylko środki 
zostaną uruchomione, to przystępujemy do projektu, bo sami tego byśmy nie zrobili.  
J. Łożyński stwierdził, że bardzo miło mu to słyszeć, bo to jest konkret.          
 

O godz. 16:53 salę obrad opuścił radny M. Lemecha. Dalej obradowało 16 radnych. 

 
J. Karpiński zwrócił uwagę, żeby nie robić spotkań, na które zapraszani są radni z gośćmi 
zewnętrznymi w tym samym dni i o tej samą godzinie, bo radny musi wybierać jedno czy 
drugie spotkanie a sprawa jedna i druga ważna.  
M. Nowakowski powiedział, że od 20 lat jest członkiem Rotary Club Giżycko i w tej chwili 
dysponują środkami na pomoc finansową dzieciom z Ukrainy, które przebywają na naszym 
terenie. Muszą to być wnioski ze szkół na konkretne dziecko na rzeczy związane ze szkołą. 
Poprosił, żeby zarazić tym tematem, bo mają darczyńcę, który zobowiązał się to sfinansować. 
Drugi temat – nie wie, czy do tej pory został w jakiś sposób wyeksponowany, nagrodzony, 
doceniony Pan doktor Szczepan Szumowski szef Okręgowej Spółdzielni Mleczarskiej 
w Giżycku. Województwo co roku przedstawia najlepszych swoich biznesmenów i jako 
Powiat powinni zgłosić Pana Szumowskiego. Przedstawił dane dotyczące sprzedaży OSM: 
w 2020 r. było 550 mln zł, a w 2021 r. 811 mln zł. Zysk netto 51 mln zł i dalej się 
rozbudowuje.  
Starosta stwierdził, że jak najbardziej jest to słuszny wniosek.  
J. Łożyński zapytał o stan budowy sali gimnastycznej przy Specjalnym Ośrodku Szkolno-
Wychowawczym, czy przewidywany termin ukończenia będzie utrzymany. 
Starosta odpowiedział, że prawdopodobnie termin będzie przesunięty, bo wykonawca 
główny musiał zmienić podwykonawcę i ta perturbacja spowoduje przesunięcie terminu. 
Obecnie na halę kładziony jest dach i po zakończeniu tego etapu ruszą prace wewnętrzne.  
J. Łożyński zapytał, czy przypuszczalny termin wiosenny jest realny. 
Starosta odpowiedział, że tak.  
Innych interpelacji i zapytań nie było.   

 

Ad. 6. Wnioski i oświadczenia radnych. 
Przewodnicząca Rady podziękowała: 

• radnej B. Kurowickiej, która bardzo zaangażowała się w organizację i w opiekę nad 
delegacją z Krzemieńca oraz innym radnym, którzy uczestniczyli w spotkaniach 
i w różny sposób byli zaangażowani w przedsięwzięcia wspólnie z naszymi 
partnerami, 

• radnym za udział w 2-dniowym spotkaniu w zakresie projektu „Sport dla wszystkich” 
w ramach programu Polska-Litwa,  

• radnemu J. Karpińskiemu za organizację spotkania w Zakładzie Unieszkodliwiania 
Odpadów Komunalnych w Spytkowie. Dodała, że radny zwrócił uwagę, że spotkanie  
pokrywało się z innym spotkaniem. Stara się jak może, żeby były różne terminy, 
ale w tym przypadku nie było to możliwe, 

• radnym za obecność na dożynkach i zaangażowanie, bo wrzesień był pełen wyzwań.  
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Przewodnicząca Rady przekazała informacje ze spotkania w sprawie gospodarki wodno-
ściekowej w zakresie zrzucania nieczystości z  jachtu: 

• Dyrektor Zarządu Stowarzyszenia WJM przedstawiła dokładnie projekt, dzięki 
któremu zostanie zbudowana infrastruktura do odbioru nieczystości zarówno 
z jachtów stacjonarnie w portach ale też rozwiązania mobilne, czyli pływające 
jednostki, które będą odbierały na jeziorze,  

• przedstawiciel Wód Polskich poinformował o inicjatywie poselskiej, która już 
w formie konkretnych zapisów ustawowych ma trafić do laski marszałkowskiej 
odnośnie kontroli i nadzoru nad nieczystościami z jachtów,  

• kwestia edukacji – zaplanowany projekt obejmuje całe przygotowanie, czyli 
rozstrzygnięcie i opracowanie koncepcji odbierania nieczystości, przygotowanie całej 
koncepcji związanej z edukacją i uświadomieniem problemu oraz dotarciem do 
właściwych osób, które będą z tego korzystały, wypracowanie modelu, który będzie 
pozwalał na współpracę z podmiotami gospodarczymi – właścicielami portów 
na terenie, których będzie umiejscowiona infrastruktura, przeprowadzenie analizy 
ekonomicznej dotyczącej odpłatności za odbiór tych nieczystości, łącznie z tym, 
że również Wody Polskie pracują nad koncepcją specjalnej taryfy dla tego typu 
rozwiązań, 

• ważnym elementem była informacja przekazana przez Dyrektora Urzędu Żeglugi, 
który przedstawił skomplikowaność wszystkich przepisów dotyczących kontroli na 
jeziorach w zakresie nieczystości, ale i ogólnie. Podkreślił, że wszelkie zmiany będą 
dość trudne z uwagi na to, że prowadzone i procedowane zmiany idą w kierunku, żeby 
jak najbardziej uprościć i żeby na jachtach było jak najmniej kontroli. Łodzie są coraz 
mniej kontrolowane, coraz mniej wymaga się obowiązkowych przeglądów, 

• ustalono, że tak naprawdę jeżeli chodzi o rozwiązania dotyczące odpłatności, kontroli, 
monitoringu, edukacji trudno będzie szukać wzorców w Polsce, że trzeba spojrzeć 
szerzej, być może w Europie są jakieś rozwiązania, z których będziemy mogli  
skorzystać, 

• kolejne spotkanie będzie dyktowane przez Stowarzyszenie w zakresie konsultacji 
i dalszych poszukiwań rozwiązań tak, żeby ten projekt na blisko 20 mln zł był 
zrealizowany i przede wszystkim efektywny.  

Innych wniosków i oświadczeń nie zgłoszono.            

 
Ad. 7. Informacja Inspektora Sanitarnego o stanie bezpieczeństwa sanitarnego powiatu 

za rok 2021. 

Informacja stanowią załącznik nr 5 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że materiał został radnym przedstawiony, był 
przedmiotem pracy połączonych Komisji. Zapytała, czy radni mają jeszcze uwagi i pytania do 
przedstawionej Informacji.      
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, iż Rada Powiatu zapoznała się z Informacja nie 

zgłaszając uwag.  
 
Ad. 8. Sprawozdanie Zarządu z wykonania budżetu za I półrocze 2022 r.  
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że materiał był przedmiotem pracy połączonych 
Komisji. Zapytała, czy radni mają jeszcze uwagi i pytania do przedstawionego Sprawozdania.      
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zapoznała radnych z pozytywną opinią Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie przedłożonej informacji z wykonania budżetu za 
I półrocze 2022 r.   
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Uchwała Nr RIO.IV-0120-254/22 Składu Orzekającego RIO w Olsztynie z dnia 5 września 

2022 r. stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, iż Rada Powiatu zapoznała się ze Sprawozdaniem nie 

zgłaszając uwag.  
 
Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości opłat za usuwanie pojazdu z drogi i jego 

parkowanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów w przypadku odstąpienia 

od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu. 

Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

Usuwanie pojazdów i ich przechowywanie na parkingu strzeżonym jest zadaniem własnym 
powiatu. Zgodnie z art. 130a ust. 6 w/w ustawy z dnia 20 czerwca 1997 r. Prawo o ruchu 
drogowym (Dz. U. z 2022r., poz. 988 t.j.) Rada Powiatu  ustala corocznie, w drodze uchwały 
wysokość opłat za usunięcie i parkowanie usuniętych pojazdów oraz wysokość kosztów, 
które obowiązany jest pokryć właściciel pojazdu w przypadku gdy odstąpiono od usunięcia 
pojazdu, gdy po wydaniu dyspozycji usunięcia ustały przyczyny jego usunięcia. Stawki opłat 
i kosztów nie mogą być wyższe od maksymalnych stawek określonych przez Ministra 
Finansów zgodnie z  art. 130a ust. 6a  ustawy Prawo o ruchu drogowym.  
Maksymalne stawki opłat na rok 2023 zostały ustalone przez Ministra Finansów i ogłoszone 
w M.P.2022, poz. 738 z dnia  26.07.2022 r. i wynoszą one odpowiednio: 
            1.za usunięcie pojazdu z drogi : 

- rower lub motorower                                                                     - 144 zł 
- motocykl                                                                                        - 281 zł 
- pojazd o dopuszczalnej masie całkowitej do 3,5 t                         - 606 zł    
- pojazd o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 3,5 t do 7,5 t  -  757 zł 
- pojazd o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 7,5 t do 16 t  - 1069 zł   
- pojazd o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 16 t               - 1576 zł 
- pojazd przewożący materiały niebezpieczne                              -  1917zł 
- hulajnoga elektryczna lub urządzenie transportu osobistego      -  144 zł 

2.za przechowywanie na parkingu strzeżonym pojazdu usuniętego z drogi za każdą  
dobę : 

- rower lub motorower                                                                       - 27zł 
- motocykl                                                                                         - 37 zł 
- pojazd o dopuszczalnej masie całkowitej do 3,5 t                          - 52 zł    
- pojazd o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 3,5 t do 7,5 t    - 68 zł 
- pojazd o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 7,5 t do 16 t     - 97 zł   
- pojazd o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 16 t                 -173 zł 
- pojazd przewożący materiały niebezpieczne                               - 252 zł  
- hulajnoga elektryczna lub urządzenie transportu osobistego         - 27zł 

 
W wyniku zapytania ofertowego przeprowadzonego w sierpniu 2022 roku, wykonawca 
Marek Fedio, TOP CARS, ul. Obwodowa 3, 11-500 Giżycko zaproponował wyższe stawki 
za holowanie i parkowanie pojazdu, które zostały ustalone w uchwale Rady Powiatu w 2021 
roku i w poprzedniej umowie z wykonawcą. Wyższe stawki obowiązują od 14.09.2022 r. 
do 31.12.2023 r. 
Zaproponowana w treści uchwały wysokość opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego 
przechowywanie oraz wysokość kosztów, które musi pokryć właściciel są identyczne 
ze stawkami, którymi Powiat Giżycki jest zobowiązany zapłacić firmie TOP Cars Marek 
Fedio od 14.09.2022 r. Zgodnie z art. 130a ust. 6 ustawy  z dnia 20 czerwca 1997 r. - Prawo 
o ruchu drogowym Rada Powiatu przy podejmowaniu uchwały w sprawie wysokości opłat 
ma obowiązek uwzględnienia kosztów usuwania i przechowywania pojazdów na obszarze 
swojego powiatu oraz konieczności sprawnej realizacji zadań związanych z usuwaniem 
pojazdów z dróg i ich przechowywaniem. Są to jedyne przesłanki materialnoprawne 
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kształtujące treść uchwały podejmowanej na podstawie art.130a. Ustawy Prawo o ruchu 
drogowym. Zgodnie z wyrokiem Naczelnego Sądu Administracyjnego, z dnia 13.01.2017 r., 
sygn. I OSK 1916/16, niedopuszczalne jest kierowanie się przy ustalaniu wysokości opłat 
dodatkowymi przesłankami nie wymienionymi w treści przywołanego przepisu, 
np. przesłanka dodatkowych wpływów budżetowych. Takie przesłanki nie były brane pod 
uwagę przy tworzeniu przedłożonego projektu uchwały. Uwzględnione zostały natomiast 
przesłanki wskazane w delegacji ustawowej: 
  ● koszty usuwania i przechowywania pojazdów. 

Starosta Giżycki nie dysponuje jednostką organizacyjną, która mogłaby realizować powyższe 
zadanie w związku z tym zgodnie z art.130a ust. 5f Ustawy Prawo o ruchu drogowym 
powierzył jego realizację podmiotowi zewnętrznemu. Podmiot ten został wyłoniony 
w wyniku przeprowadzonego zapytania ofertowego na podstawie zarządzenia Starosty 
Giżyckiego w sprawie regulaminu zamówień publicznych o wartości szacunkowej poniżej 
130.000,00 zł netto. Umowa podpisana z wybranym przedsiębiorcą obowiązuje 
do 31.12.2023 r. Zgodnie z tą umową za wykonywanie tych usług przedsiębiorca otrzyma 
wynagrodzenie w wysokości określonej w umowie pomiędzy Powiatem Giżyckiem a firmą 
TOP-CARS Marek Fedio. 
  ● konieczność sprawnej realizacji zadań związanych z usuwaniem pojazdów z dróg 

oraz przechowywaniem pojazdów. Tak sformułowana wytyczna wymaga wyjaśnienia 
użytego w niej pojęcia „sprawność realizacji zadań”. Sprawność działań jest podstawowym 
pojęciem prakseologii. W zastosowaniach praktycznych największe znaczenie ma podejście 
syntetyczne odnoszące się do ogółu wszystkich walorów danego działania rozpatrywanych 
łącznie. W klasycznym podejściu na sprawność działania składają się (por. Organizacja i 
zarządzanie, p.zb. p. red. M. Przybyły, Akademia Ekonomiczna, Wrocław 2001, s. 43): 

- skuteczność, 
- ekonomiczność,  

Należy zatem rozważyć co jest celem zadania publicznego polegającego na usuwaniu 
i przechowywaniu pojazdów z dróg w trybie art. 130a Ustawy Prawo o ruchu drogowym. 
Analiza przesłanek usunięcia pozwala stwierdzić, że celem tym jest, co do zasady 
zapewnienie odpowiedniego poziomu bezpieczeństwa w ruchu drogowym. Większość 
przesłanek można bowiem ująć w dwóch grupach; 
-pozostawienie pojazdu w miejscu, gdzie jest to zabronione i stanowi dolegliwość dla innych, 
w szczególności utrudnia ruch lub zagraża bezpieczeństwu, 
-zatrzymanie pojazdu, który z różnych względów - związanych z pojazdem, jak i z osobą nim 
kierującą- nie powinien się w danym miejscu lub okolicznościach   poruszać.  
Można uznać, że zadanie zostanie skutecznie zrealizowane jeżeli każda dyspozycja  usunięcia 
pojazdu z drogi wydana przez osobę  wskazaną w art. 130a ust. 4 Ustawy Prawo o ruchu 
drogowym zostanie zrealizowana  odpowiednio szybko i bezpiecznie.  
W zakresie ekonomiczności zadania przyjmujemy zasadę, że opłaty które ponosi właściciel 
pojazdu w związku z usunięciem i przechowywaniem pojazdu na podstawie art. 130a ustawy 
- Prawo  o ruchu drogowym nie mogą być wyższe niż wynagrodzenie, które jest wypłacana 
przez powiat podmiotowi, który wykonuje te usługi na obszarze powiatu giżyckiego.  
Od 13 września 2019 roku na mocy wyroku Trybunału Konstytucyjnego art. 130 a ust 5 c 
prawo o ruchu drogowym utracił moc – „pojazd usunięty z drogi pozostaje na parkingu 
strzeżonym wyznaczonym przez starostę do czasu uiszczenia opłaty za jego usunięcie 
i parkowanie”. Oznacza to, iż właściciel pojazdu zholowanego może go odebrać z parkingu 
strzeżonego bez uiszczania opłaty, którą jest zobowiązany uiścić dopiero po wezwaniu przez 
starostę do zapłaty lub po przeprowadzeniu postępowania egzekucyjnego. 
W 2021 roku Powiat Giżycki w związku z realizacją tego zadania poniósł koszty w kwocie 
36.800 zł, a dochód z pobranych w tym okresie opłat wyniósł 16.700,00 zł. Różnica między 
tymi kwotami wynika z kosztów jakie ponosi powiat w związku z pojazdami usuniętymi 
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z drogi i nieodebranymi przez ich właścicieli. Skuteczność egzekucji tych kosztów od 
właścicieli jest niewielka. 
Uwzględniając przesłanki zawarte w art. 130a ust. 6 Prawa o ruchu drogowym i korzystając 
z przyznanej elastyczności kształtowania opłat zostały one zaproponowane w wysokości 
zgodnej z przedłożonym projektem. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do projektu uchwały. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisje Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Spraw Społecznych i Edukacji pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały.   
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 16 – jednogłośnie.  

Uchwała Nr XLV.265.2022 w sprawie wysokości opłat za usuwanie pojazdu z drogi 

i jego parkowanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów w przypadku 

odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu została podjęta – stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu.  

Protokół głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 
Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie 

statku lub innego obiektu pływającego. 

Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

W dniu 1 stycznia 2012 r. weszła w życie ustawa z dnia 18 sierpnia 2011 r. o bezpieczeństwie 
osób przebywających na obszarach wodnych. Od tego czasu ustawę nowelizowano 
kilkukrotnie. Ustawa ta stanowi, że usuwanie statków i innych obiektów pływających 
z obszarów wodnych położonych na terenie powiatu oraz prowadzenie strzeżonego portu lub 
przystani lub parkingu strzeżonego należy do zadań własnych powiatu. Starosta realizuje 
te zadania przy pomocy powiatowych jednostek organizacyjnych lub powierza ich wykonanie 
zgodnie z przepisami ustawy z dnia 29 stycznia 2004 r. Prawo zamówień publicznych.  
Opłaty za usunięcie i przechowywanie statków i innych obiektów pływających z obszarów 
wodnych położonych na terenie powiatu giżyckiego stanowią dochód własny powiatu. 
Wysokość tych opłat ustala corocznie Rada Powiatu w drodze uchwały na podstawie art. 31 
ust. 1 ustawy z dnia 18 sierpnia 2011 r. o bezpieczeństwie osób przebywających na obszarach 
wodnych (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 147 ze zm.). Wysokość tych opłat nie może być wyższa 
niż maksymalna kwota opłat wskazana w art. 31 ust. 2 ww. ustawy.  
Maksymalne stawki opłat ulegają corocznej zmianie na następny rok kalendarzowy w stopniu 
odpowiadającym wskaźnikowi cen towarów i usług konsumpcyjnych w okresie pierwszego 
półrocza roku, w którym stawki ulegają zmianie, w stosunku do analogicznego okresu roku 
poprzedniego.  
Na każdy rok kalendarzowy Minister Finansów ogłasza w drodze obwieszczenia w Dzienniku 
Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej ,,Monitor Polski’’ maksymalne stawki opłat za 
usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających. 
Stawki na rok 2023 zostały określone w Obwieszczeniu Ministra Finansów z dnia 28 lipca 
2022 r. w sprawie maksymalnych opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub innych 
obiektów pływających na rok 2023 (M. P. z 2022 r. poz. 730).  
Zaproponowano stawki maksymalne, ze względów ekonomicznych, aby pokryć w części 
ponoszone koszty. Przy oficjalnym wskaźniku inflacji ponad 16 % i wzroście cen paliwa  
o ponad 14 % Minister ustala stawki opłat wyższe o 12 %. Z opinii Prezesa MOPR z siedzibą 
w Giżycku wynika, że rzeczywiste koszty usuwania statków i innych obiektów pływających 
ze względu na wzrost cen paliwa są co najmniej dwukrotnie wyższe od ogłaszanych przez 
Ministra Finansów, Funduszy i Polityki Regionalnej stawek maksymalnych. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do projektu uchwały. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 
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Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisje Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Spraw Społecznych i Edukacji pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały.   
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 16 – jednogłośnie.  

Uchwała Nr XLV.266.2022 w sprawie wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie 

statku lub innego obiektu pływającego została podjęta – stanowi załącznik nr 10 

do protokołu.  

Protokół głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 
Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. 
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

W dniu 24 czerwca 2022 r. mieszkaniec Ełku złożył skargę do Kuratora Oświaty 
w Olsztynie na Dyrektora Powiatowego Ośrodka Rozwoju Edukacji w Giżycku. Skarga 
dotyczyła braku odpowiedzi na jego wniosek z dnia 9 maja 2022 r. dotyczący przekazania 
drogą elektroniczną wszystkich dokumentów będących w posiadaniu placówki związanych 
z prowadzonym postępowaniem w sprawie jego syna.  

Kurator Oświaty dnia 29 czerwca 2022 r. przesłał skargę według właściwości 
kompetencyjnej do Rady Powiatu w Giżycku, a  Przewodnicząca Rady skierowała ją do 
rozpatrzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Komisja rozpatrywała skargę 
na posiedzeniu w dniu 11 sierpnia 2022 r. w obecności skarżącego, dyrektora PORE 
i Starosty. W trakcie posiedzenia pojawiła się wątpliwość czy Rada Powiatu jest kompetentna 
do rozpatrzenia skargi, czy nie powinien ją rozpatrzyć Kurator Oświaty  w trybie 
administracyjnym. W związku  z powyższym postanowiono skierować pytanie do obsługi 
prawnej o właściwość kompetencyjną.  

W trakcie posiedzenia Komisji doszło do porozumienia między skarżącym i dyrektorem 
PORE i ustalono, że skarżący ponowi wniosek o przesłanie dokumentów, które placówka 
może udostępnić.  

Według opinii prawnej z dnia 24 sierpnia 2022 r. do rozpatrzenia skargi władna jest 
Rada Powiatu. W tym stanie rzeczy odbyło się drugie posiedzenie Komisji w dniu 
15 września 2022 r., na którym dyrektor PORE wykazała, że udzieliła odpowiedzi na wniosek 
skarżącego z dnia 9 maja 2022 r. w dniu 16 maja 2022 r. o godz. 12.45 przez e-PUAP. 
Ponadto w dniu 12 września 2022 r. za pomocą ESP placówka przesłała skarżącemu kopie 
wszystkich dokumentów, które na mocy obowiązującego prawa mogła udostępnić.  

Biorąc pod uwagę powyższe fakty Komisja jednogłośnie postanowiła uznać skargę za 
niezasadną. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do projektu uchwały. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisje Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Spraw Społecznych i Edukacji zapoznały 
się z projektem uchwały ale go nie opiniowały.    
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 16 – jednogłośnie.  

Uchwała Nr XLV.267.2022 w sprawie rozpatrzenia skargi została podjęta – stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu.  

Protokół głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 
Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Powiatu Giżyckiego na lata 2022-2033. 

Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

W wykazie przedsięwzięć: 
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1) dokonuje się aktualizacji limitów na zadanie realizowane przez Zarząd Dróg 
Powiatowych pn. „Remont strategicznych dróg powiatowych w Powiecie Giżyckim 
w podziale na 5 części o łącznej dł.18,2 km” w ten sposób, że limit na rok 2023 
zwiększa się o kwotę 73.000 zł z przeznaczeniem na wynagrodzenie inspektora 
nadzoru inwestorskiego, 

2) wprowadza się nowe zadanie realizowane w latach 2022-2023 przez Powiatowy 
Zespół Obsługi Szkół i Placówek Oświatowych pn. ”Modernizacja infrastruktury 
edukacyjnej placówek oświatowych Powiatu Giżyckiego”. 

Ponadto aktualizuje się załącznik pn. „Wieloletnia Prognoza Finansowa” w zakresie 
wynikającym z planowanych zmian budżetu Powiatu na rok 2022 w celu doprowadzenia do 
zgodności wielkości ujętych w WPF z wielkościami ujętymi w uchwale budżetowej na rok 
2022 po zmianach. 
Starosta przedstawił autopoprawkę do projektu uchwały, która była przedstawiana 
na posiedzeniu połączonych Komisji. Autopoprawka dotyczy Wykazu przedsięwzięć: 
rezygnuje się z realizacji zadania pn. „Przebudowa drogi pow. Nr 1736N oraz Nr 1734N 
w m. Kruklanki" (poz.1.3.2.2) w związku brakiem środków - zadanie to uzyskało możliwość 
dofinansowania ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg jedynie na poziomie 30% 
wartości kosztorysowej. Związane z tym zmiany budżetu Powiatu na rok 2022 dokonane 
zostały przez Radę Powiatu na sesji w dniu 25 sierpnia br. Zmiany WPF należy dokonać, aby 
obie uchwały były ze sobą zgodne (wymóg formalny).  
 

O godz. 17:13 salę obrad opuściła radna I. Szostak. Dalej obradowało 15 radnych. 

 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do projektu uchwały wraz 
z autopoprawką. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisje Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Spraw Społecznych i Edukacji pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały wraz z autopoprawką.   
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały z uwzględnieniem autopoprawki pod 
głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 9, „przeciw” – 1, „wstrzymujący się” – 5.  

Uchwała Nr XLV.268.2022 w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Powiatu Giżyckiego na lata 2022-2033 została podjęta – stanowi załącznik 

nr 14 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu na rok 2022.  

Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

Dochody i wydatki: 
Rozdz.71012 – środki w kwocie 40.000 zł pochodzą z opłat wnoszonych w związku 
z prowadzonymi postępowaniami administracyjnymi z zakresu gleboznawczej klasyfikacji 
gruntów i przeznaczone są na wynagrodzenia klasyfikatorów.  
Rozdz.75495 – środki w kwocie 198.4200 zł pochodzą z Funduszu  Pomocy i przeznaczone 
są na pokrycie kosztów zakwaterowania i wyżywania uchodźców z Ukrainy przebywających 
w internatach szkół powiatowych (wydatki: rozdz.85231). 
Rozdz.75801 – zwiększa się plan dochodów dotyczący części oświatowej subwencji ogólnej 
dla Powiatu Giżyckiego o łączną kwotę 271.254 zł, zgodnie z zawiadomieniami Ministra 
Finansów, od 1  września 2022 r.:  

1) na realizację zadania związanego z zatrudnieniem nauczycieli pedagogów, pedagogów 
specjalnych, logopedów lub terapeutów pedagogicznych - o kwotę 57.667 zł,  



12 
 

2) w związku ze zmianami w zakresie średniego wynagrodzenia dotychczasowych 
nauczycieli stażystów i nauczycieli kontraktowych (tj. wynagrodzenia nauczycieli 
początkujących) - o kwotę 213.587 zł. 

Z kwoty tej 5.000 zł przeznacza się na wkład własny do zadania, które będzie realizowane 
w latach 2022-2023 pn. ”Modernizacja infrastruktury edukacyjnej placówek oświatowych 
Powiatu Giżyckiego” (wydatki: rozdz.80195, § 6050).  
O pozostałą kwotę zwiększa się plan rezerwy celowej na wydatki bieżące, w tym wzrost 
funduszu wynagrodzeń wraz ze składkami od nich naliczanymi, odprawy dla pracowników, 
zakup wyposażenia i remonty oraz pozostałe wydatki bieżące w jednostkach oświatowych 
(dz.801 i 854) – wydatki: rozdz.75818, § 4810. 
Wysokość rezerwy celowej na zadania oświatowe utworzonej przy uchwalaniu budżetu 
Powiatu na rok 2022 wynosiła 342.474 zł. Po dokonaniu zmian ww. wymieniona rezerwa 
celowa wzrośnie do kwoty 2.483.678 zł a łączna kwota rezerw celowych do kwoty 
2.773.678 zł i nie przekroczy 5% wydatków budżetu Powiatu (w stosunku do wydatków 
planowanych na dzień 1 stycznia 2022 r. relacja ta wynosi 2,09%, a w stosunku do planu 
wydatków po zmianach objętych niniejszą uchwałą wynosi 1,95%  (w myśl zapisów art.222 
ust. 3 ustawy o finansach publicznych: „Suma rezerw celowych, o których mowa w ust. 2 pkt 
1 i 3, nie może przekroczyć 5% wydatków budżetu jednostki samorządu terytorialnego.”).   
Zgodnie art. 222 ust. 2 o finansach publicznych: „W budżecie jednostki samorządu 

terytorialnego mogą być tworzone rezerwy celowe: 

1) na wydatki, których szczegółowy podział na pozycje klasyfikacji budżetowej nie może być 

dokonany w okresie opracowywania budżetu jednostki samorządu terytorialnego; 

2) na wydatki związane z realizacją programów finansowanych z udziałem środków, 

o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2; 

3) gdy odrębne ustawy tak stanowią.” 

W założeniu ustawodawcy rezerwy służyć mają finansowaniu wydatków, które nie mogą 
zostać przewidziane na etapie przygotowywania budżetu jednostki samorządu terytorialnego. 
Podobna sytuacja zaistniała w toku wykonywania uchwalonego budżetu – na dzień dzisiejszy 
nie znane są jeszcze dokładne wydatki konieczne do ich sfinansowania w związku z m.in. 
z podwyżkami wynagrodzeń nauczycieli od 1 maja br. oraz zwiększeniem ilości uczniów 
w szkołach. Ustalenie rezerwy w nowej, wyższej wysokości pozwoli na bardziej racjonalne 
i stopniowe rozdysponowanie otrzymanych dochodów. 
Rozdz. 75814, § 2700 - środki w kwocie 17.099 zł pochodzą z Funduszu Pomocy 
i przeznaczone są na wsparcie Powiatu w realizacji dodatkowych zadań oświatowych 
związanych z kształceniem, wychowaniem i opieką nad dziećmi i uczniami będącymi 
obywatelami Ukrainy, których pobyt na terytorium RP jest uznawany za legalny (wydatki: 
rozdz.80120). 
Rozdz. 80195 – kwota 250.000 zł przeznaczona jest na finansowanie nowego projektu 
pn. „Mobilność zawodowa uczniów i nauczycieli 2022” realizowanego w 2022 r. przez 
Zespół Szkół Kształtowania Środowiska i Agrobiznesu.    
Rozdz. 85218 – kwota 23.492 zł to dochody uzyskane przez Powiatowe Centrum Pomocy 
Rodzinie z tytułu realizacji umowy zawartej Powiatowym Urzędzie Pracy w sprawie zwrotu 
kosztów zatrudnienia bezrobotnych lub poszukujących pracy. 
Rozdz. 60014, § 6300 – zwiększenie dochodów o kwotę 19.168 zł, dotyczy dofinansowania 
z Gminy Ryn zadania pn.: „Budowa chodnika w ciągu dr. pow. Nr 1791N w m. Stara 
Rudówka. Wkład własny Powiatu wynosi 3.000 zł i przesuwa się go nadwyżki środków 
powstałych w zadaniu pn. ”Przebudowa dr. pow. Nr 1728 w m. Tros”.   
Wydatki:   
Rozdz.80102 – zmiana (przesunięcia między paragrafami) dotyczy zadania pn. „Podłączenie 
budynku szkoły SOSW do sieci PEC”: w celu wykonania podłączenia należy wnieść opłatę 
przyłączeniową, a wykonane przyłącze (środek trwały) stanowić będzie własność PEC.  
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Rozdz.80115 – dokonuje się przesunięć (utworzenie nowych paragrafów) między paragrafami 
planu wydatków projektu pn.: „Sport dla wszystkich” w celu zabezpieczenia środków na 
opłacenie ubezpieczenia w związku z realizację tego projektu. 
Rozdz.85333 – w związku z niewystarczającym planem zwiększa się funduszu wynagrodzeń 
wraz z pochodnymi pracowników Powiatowego Urzędu Pracy. Środki na ten cel przesuwa się 
z nadwyżek powstałych w rozdz.85218 i rozdz. 85510 pomiędzy planem a potrzebami.     
Ponadto: 

1) dokonuje się zmian w planie wydatków w związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej, 
dokonanej  Rozporządzeniem Ministra Finansów z dnia 15 lipca 2022 r. (Dz. U. 
z 2022, poz. 1571), w myśl których wyodrębniono nowe paragrafy dla wydatków 
ponoszonych w związku z pomocą udzielaną obywatelom Ukrainy, m.in.:  

a) §435 – zakup towarów (w szczególności materiałów, leków, żywności) 
w związku z pomocą obywatelom Ukrainy, 

b) §437 – zakup usług związanych z pomocą obywatelom Ukrainy, 
c) §474 – wynagrodzenia i uposażenia wypłacane w związku z pomocą 

obywatelom Ukrainy, 
d) §475 – wynagrodzenia nauczycieli wypłacane w związku z pomocą 

obywatelom Ukrainy, 
e) §484 – honoraria, wynagrodzenia agencyjno-prowizyjne i wynagrodzenia 

bezosobowe wypłacane w związku z pomocą obywatelom Ukrainy, 
f) §485 – składki i inne pochodne od wynagrodzeń pracowników wypłacanych 

w związku z pomocą obywatelom Ukrainy, 
g) §486 – pozostałe wydatki bieżące na zadania związane z pomocą obywatelom 

Ukrainy. 
Cytowane Rozporządzenie wprowadziło dla jednostek samorządu terytorialnego obowiązek 
dostosowania uchwał budżetowych na rok 2022 do wprowadzonych zmian w terminie 
3 miesięcy od dnia ogłoszenia, czyli do 27 października 2022 r. 

2) w związku z uzyskaniem dodatkowych dochodów przez Zespół Szkół Kształtowania 
Środowiska i Agrobiznesu, dokonuje się zmian planu finansowego wydzielonych 
rachunków dochodów (Załącznik Nr 7): 
a) w rozdz. 85410 – o kwotę 200.000 zł w związku z realizacją zadania polegającego 

na organizacji zakwaterowania i zapewnieniu wyżywienia dla osób, które zostały 
zmuszone do opuszczenia Ukrainy w wyniku działań wojennych, 

b) w rozdz. 85417 – o kwotę 8.000 zł w związku z działalnością Szkolnego 
Schroniska 

3) w związku z uzyskaniem dodatkowych dochodów z działalności Zakładu Aktywności 
Zawodowej w Giżycku w kwocie 300.000 zł (wpływy ze sprzedaży usług), dokonuje 
się zmiany planu przychodów i kosztów samorządowych zakładów budżetowych 
na rok 2022, który po zmianach otrzymuje brzmienie zgodnie z załącznikiem Nr 8 
do niniejszej uchwały.  

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do projektu uchwały. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisje Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Spraw Społecznych i Edukacji pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały wraz z autopoprawką.   
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 9, „przeciw” – 0, „wstrzymujący się” – 6.  

Uchwała Nr XLV.269.2022 w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu na rok 2022 

została podjęta – stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

Protokół głosowania stanowi załącznik nr  17 do protokołu.  
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Ad. 14. Sprawy różne. 
Przewodnicząca Rady przekazała zaproszenie na Międzynarodowe Koncerty Muzyki 
Cerkiewnej 2022, które odbędą się 1-2.10.2022 r.    
M. Nowakowski w imieniu Rotary Club Giżycko zaprosił na V edycję „Święta Ziemniaka” 
przy Krzyżu Św. Brunona w dniu 8.10.2022 r. od godz. 11.00. 
Przewodnicząca Rady podsumowała: 

• wystosują zaproszenie do Burmistrza Giżycka na najbliższe wspólne posiedzenie 
Komisji, aby przedstawił koncepcję rozwoju szpitala, 

• wspólnie ze Starostą znajdą właściwy konkurs do uhonorowania Prezesa OSM 
Giżycko. 

Innych spraw nie zgłoszono.  

 

Ad. 15. Zamknięcie sesji.   
Wobec wyczerpania porządku obrad XLV sesji o godz. 17:20 Przewodnicząca Rady 
zamknęła obrady.   
Pełny przebieg obrad został zamieszczony na nośniku informatycznym i stanowi integralną 
część protokołu.   
 

Protokołowała                                                                      Przewodnicząca Rady Powiatu  

 

Agnieszka Jarocka                Monika Łępicka-Gij  


